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 ,שלום ושבוע טוב

איציק ו קיבוץ נחל עוזב ,קיבוץ כיסופים, צחי עידןב ,שלמה מנצורהלוויותיהם של עם במהלך השבוע האחרון עברנו שבוע קשה 

 .יהי זכרם ברוך -קיבוץ ניר עוז  ב אלגרט ואוהד יהלומי

 בנושאים הבאים: עסקנובשבוע האחרון  

  'בשבוע שעבר נערכו שני דיונים בוועדת הכלכלה  – ( )תעריפים לדמי מים לחקלאות(, התשפ"ה31הצעת חוק המים )תיקון מס

עולה כי אומדן מחיר מי  ממסמך ממ"מ. במסגרת ההכנה לקריאה שנייה ושלישית של החוק, בהם נדונה השפעתו הכלכלית

והעלות הכוללת למ"ק  ₪ 1.30 אומדן מחיר המים השפירים באזורים נעדרי חלופת קולחים הוא ש"ח לקוב, 1.03השפד"ן הוא 

  .2.1% -1.5%-"ח. כתוצאה מכך, מחיר המים לצרכן הביתי צפוי לעלות במיליון ש 217-ל 158של הצעת החוק נאמדת בין 

, וכל הפחתה של כלל המים לחקלאות הוא גבוהה יותרסמנכ"ל כלכלה ברשות המים, גלעד פרננדס, טען כי המחיר האמיתי 

וטען כי העלייה במחירי המים הביתיים  במחיר תיפול על הצרכנים. מנכ"ל משרד האנרגיה, יוסי דיין, התנגד להערכת הממ"מ

שעוררה מחלוקת, בה נטען כי נתוני הממ"מ אינם לוקחים  מצגתאינה מוצדקת. עידו מור, רכז מים וסביבה באגף התקציבים, הציג 

  .ת צורכי הפיתוח העתידיים של מערכת המים, ולכן עלות הצעת החוק עשויה להיות גבוהה יותר מההערכותבחשבון א

אג'(, אך הדגיש את חשיבות  0.73אבי דיכטר, ציין כי המחיר גבוה מהאומדן שהציג בעבר )ח"כ , וביטחון המזון שר החקלאות

דת המחיר לא תוביל להוזלת התוצרת החקלאית, אלא תועיל בעיקר קידום המהלך. מנהל רשות המים, חזי ליפשיץ, הזהיר כי הור

  .לרשתות השיווק, שלא בהכרח יגלגלו את ההוזלה לצרכן

היא שולית יחסית, וביקש מהצדדים להמשיך  המים לבית לצרכנייו"ר הוועדה, ח"כ ביטן, ציין שהתוספת הצפויה במחיר המים 

 .משך היום, והצבעות על הצעת החוק עשויות להתקיים בקרובבמגעים כדי להגיע להסכמות. הדיון צפוי להי

 

 שעליו הוסכם לפני שבוע בענפי המטעים ,הסכםנחתם הבשעה טובה  – פיצויי מלחמת "חרבות ברזל" במסלולים הוורודים ,

 ,שלא היה עבורם הסכם. אנו עובדים יחד עם אנשי משרד החקלאות ואנשי הצוות של בועז סופר על הטופס הדיגיטלי ,ירקותוהההדרים 

. אנו מודים לכל מי שעסק בקידום המתווים. מתווה את תביעותיהם החקלאים יוכלו להגישהקרוב השבוע שכבר במהלך ואני מקווה 

   וגם נושא הסובסידיה בענף הפטם טרם סודר. הדבש והמרעה עדיין לא חתום 

 

 בגובה האגרות להעסקת הוועדה המיוחדת לעובדים זרים, בראשות ח"כ חוה אתי עטייה, דנה  - גובה האגרות של עובדים זרים

 %12.4הכנסות המדינה מאגרות אלו חצו את המיליארד ש"ח, המהווים  2024-. מנתוני משרד האוצר עולה כי בזרים עובדים

(. מרבית האגרות נגבו 7.4%מיליון ש"ח ) 577, בה ההכנסות עמדו על 2023עלייה חדה לעומת , מכלל הכנסות המדינה מאגרות

 (13%). (, והשאר מענף החקלאות87%מענף הבנייה )

מתווה מוסכם להפחתת האגרות ולבחון את השפעתן על מחירי הדיור.  להציג"ר הוועדה, ח"כ עטייה, דרשה ממשרד האוצר יו

גובה כי אב, ציין שהרחבת ההסכמים להבאת עובדים זרים מתעכבת בשל בירוקרטיה וצווארי בקבוק, ו-נציג האוצר, רום בר

אוצר אישרו הפחתת דמי ההיתר להעסקת עובדים זרים חדשים, אך קיים שרי הפנים וה לדבריו האגרות מהווה חסם משמעותי. 

  .קושי ביישום ההחלטה

https://fs.knesset.gov.il/25/Committees/25_cs_bg_5795967.pdf
https://drive.google.com/file/d/1EeDAVvtQLN1965UOGazjippcEoo6d3_a/view?usp=sharing
https://drive.google.com/file/d/15_L8DThh3NYKv-5oJYhjcZYGfwOoOEiT/view?usp=sharing
https://drive.google.com/file/d/1x634-L9GGpAGukKHSxodB96gKzKuy2Qc/view?usp=sharing
https://drive.google.com/file/d/1x634-L9GGpAGukKHSxodB96gKzKuy2Qc/view?usp=sharing
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נציגי המעסיקים הביעו תסכול רב. עו"ד צבי קן תור מלשכת עורכי הדין טען שהממשלה מעכבת במכוון החלטות חשובות. ח"כ 

  .כךכי יש קשיים משפטיים ב אליהו רביבו דרש שהפחתת האגרות תחול רטרואקטיבית, אך נציג האוצר השיב

את  אימץ, אך משרד האוצר לא 50%-כי ועדת המנכ"לים המליצה להפחית את האגרות ב צייןנציג משרד ראש הממשלה 

מזכיר ארגון מגדלי  .ההמלצה. בעקבות זאת, נציגי המעסיקים, ובהם תאגידים בתחום הבנייה, טענו שהממשלה פועלת נגדם

ואין  70כי המשך גביית האגרות יפגע קשות בחקלאות, מאחר שהגיל הממוצע של החקלאים עומד על  הירקות, אלי אהרון, הזהיר

 כי אין עובדים ישראלים  ציינו—בנייה, מסעדנות, חקלאות, תעשייה, סיעוד ומלונאות—נציגי ענפים נוספים .דור המשך

ת. אנו מודים העסקת ישראלים מנותקת מהמציאו דדשמעוניינים להחליף את העובדים הזרים, וכי הטענה שהאגרות נועדו לעו

  לח"כ אתי עטיה על הבאת הנושא החשוב לדיון בוועדה ואנו נמשיך לעקוב. 

 

  ראש  ,יימה ישיבה עם משה נקשבמרץ( התק 2ביום ראשון שעבר ) – אנשי מינהל עובדים זרים ברשות האוכלוסיןישיבה עם

 מנהלת אגף החקלאות במינהל. בישיבה העלנו את הנושאים הבאים: ,מינהל עובדים זרים ומיטל כהן שבתאי

סכומי האגרות שהחקלאים נאלצים לשלם  ,הגדלת המכסות בשל - התשלומים עבור האגרות למספר תשלומיםפריסת  .1

 לא אפשרית, מאחר והסכומים פריסת התשלומים באשראי  לפרוס את התשלומים.בקשנו ן לכ עליהם יםמאוד ומכביד יםגבוה

שוב להדגיש שמרבית החקלאים שילמו כבר את האגרות ולמיעוט שנותר ח הגדולים תופסים את כלל מסגרת האשראי.

 הבעיה קשה. 

זמינים ישנם עובדים אמנם . נוספות מדינותלפתיחת  להגביר את המאמציםהדגשנו את הצורך  – נוספות מדינות פתיחת .2

בנושא ותשלח את נוספים עיונות שההתאחדות תעלה ר . סוכםםלהעסיקאבל צריך לעודד את החקלאים  , מסרי לנקה

 במטרה ליישם אותם.הרעיונות למינהל עובדים זרים 

 העלנו עוד נושאים כמו הגברת האכיפה, אפליקציה לדיווח וחוזי עבודה סנטדרטי.  .3

 מודים למשה ומיטל על הישיבה וקבענו לקיים ישיבה דומה אחת לרבעון. אנו 

  כפי שעדכנו בעבר – שמונה לבחינת גובה הניכויים המותר למעסיקים לנכות משכר העובדים הזרים בגין מגוריםהמלצות הצוות

. ביום חמישי שהגשנואת המסמך המקצועי  פההגשנו את הערותינו על המלצת הצוות שבדק את גובה הניכויים. ניתן לראות 

שעבר קיימנו דיון בזום עם הצוות מטעם משרד העבודה שגיבש את ההמלצה, במטרה להסביר את אופן הכנת המסמך ואת 

עיקרי הדברים שעלו. אנשי משרד העבודה הודו להתאחדות על העבודה המקצועית והבטיחו ללמוד את הדברים. כמובן שאנו 

 לעדכן בנושא חשוב זה.  נמשיך

 

 התקיימה שבוע שעבר בהובלת אנשי לשכת מנכ"ל משרד החקלאות וביטחון המזון ,ישיבה בנושא– יבוא בשר פטם מברזיל ,

ישיבה הקודמת, כולל דרישות שעלו ב את הבקשותהמשתתפים בישיבה סקרו לקראת ישיבה עם השר שתתקיים מחר )יום שני(.  

גם סוגיית הבדיקות המבוצעות בבשר מברזיל  בנוסף נדונהארה"ב. לאירופה ומברזיל וסיבות היבוא המוגבל מברזיל  טהשו"

הועלתה אפשרות לבצע דיגום מוגבר על בשר מברזיל אם יימצאו חריגות. לבסוף, הוחלט , ווהדרישות השונות בין ישראל לאירופה

 .רין מסמך לקראת הפגישה עם הששמשרד החקלאות יכ

https://drive.google.com/file/d/1WlCRgIbVeI1kyix73g5G1mYxaJB9jCmb/view?usp=sharing
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 שהטיל על חברי הכנסת מטי הרכבי צרפתי ואלון  ,ח"כ דוד ביטן ,בהמשך להחלטת יו"ר וועדת הכלכלה – דיון בנושא יבוא דבש

סמנכ"ל  ,קיימנו דיון בהובלתם של חברי הכנסת ובהשתתפות יעקב פולג ,שוסטר להכין הצעה להסדר בנושא יבוא הדבש לישראל

 ,מנכ"ל איגוד תעשיות המזון בהתאחדות התעשיינים חקלאות באגף התקציבים, רפרנט, פייןאוראל  סחר חוץ במשרד החקלאות,

להבטיח את המשך הרציפות חיוני לענף, שנועד להסדר הצעה עסק ב דיון. היו"ר ארגון מגדללי דבורים, דורון ליבנהו אביב חצבני

. שהדבש במדינת ישראל לא יהיה יקר והבטחהגדלים למתוך יצירת תנאים כלכליים  ,ת ההאבקה וייצור הדבש, אהתפקודית שלו

תמיכתה של וועדת הכלכלה שיקבל את ם,דר מוסכסהגענו למספר הסכמות ואני מקווה שעד תחילת האביב נגיע להבמהלך הדיון 

 של הכנסת.

 

  )טחון המזון במשרד ינהל לבימנהל המ, יובל ליפקין בהשתתפותקיימנו דיון  -הסדר בענף דגי האיכות ודגי הבסיס )בריכות

בדבר ההסכמים  ,אוראל פיין מאגף התקציבים באוצר ובהשתתפות נציגי הענף ואנשים מקצוע ממשרד החקלאות החקלאות,

לא התקדמנו בצורה משמעותית ונצטרך לחזור ולקיים דיון  וכיצד ובאיזה תנאים ממשיכים את ההסכמים האלה., שקיימים בענף

 ם להחליט כיצד מתקדמים.שא זה במשרד החקלאות ובהתאובנ

 

  מדובר באגף חדש קרן קיימת לישראלאגף אקלים וקיימות בביום ראשון שעבר ישבנו )אילנה ואני( עם אנשי  –אקלים וקיימות .

כדי ללמוד על ההתאחדות ולשמוע מאיתנו מהם האתגרים של ענף החקלאות. הישיבה באנשי האגף ביקשו להיפגש . בקק"ל

 הייתה טובה ואנשי קק"ל ציינו שהם צריכים לחשוב על שיתופי פעולה אפשריים. 

 

  שירות ההדרכה והמקצוע ומנהל המחקר החקלאי, מזמינים את הציבור הרחב להשתתף בכנס "חקלאות -חקלאות אקלים-

אולם כהן, ב י"ט באדר תשפ"ה – 19/3/2025רביעי,  ם וממשקים חדשים לאתגרי האקלים שיתקיים ביום מחקרי -אקלים" 

  לתוכנית המלאה .הקריה החקלאית, ראשון לציון

 

  אשכול  -בשיתוף אגרונגב , באמצעות מרכז מחקר גילת ,מכון וולקני  - האקתון אתגרים בחקלאות מתקדמת -לאות"  –"האק

המקומי, חברות רב לאומיות,  סיסטם-מתכבדים להזמינכם לקחת חלק באירוע המלכד את מיטב המוחות באקו, רשויות נגב מערבי

סטרטאפים, מרכזי חדשנות, מו"פ ואקדמיה ולהשפיע על עתיד החקלאות העולמית, בהאקתון להתמודדות עם אתגרים בחקלאות 

 ולהירשם!  ולהתרשם להיכנסמוזמנים  –ההרשמה נפתחה  מתקדמת בנושא אתגרי חקלאות בתנאי אקלים משתנה. 

 

 

 

 מי שרוצה מוזמן להשתתף. בשבוע הקרוב יתקיימו כמה ישיבות חשובות בוועדת הכלכלה – ישיבות בכנסת בשבוע הקרוב 

מנהלת המשרד שלנו במספר  –מי שזקוק לסיוע בהשגת אישור כניסה לכנסת מוזמן ליצור קשר עם יהודית אושרי כל . בישיבות

 הישיבות שיתקיימו הם:  להלן פירוט . במיילאו  7719091-03

https://www.gov.il/BlobFolder/reports/cenes-climate-agriculture/he/Professional_information_cenes-climate-agriculture-3-25.pdf?utm_source=go.gov.il&utm_medium=referral
https://hacklaut.co.il/
mailto:yehudit@iff.co.il
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  תעריפים 31הצעת חוק המים )תיקון מס' וועדת כלכלה בנושא: דיון נוסף ב, בבוקר 9:30בשעה  9/3 ראשוןביום( )

 .פהחומר רקע בנושא החוק נמצא   (.4640/25( )פ/4473/25)פ/ 2024–לדמי מים לחקלאות(, התשפ"ה

  הצעת חוק שיקום נרחב לחבל התקומה וקביעתו כאזור ,  וועדת כלכלה בנושא: בבוקר 9:00בשעה   10/3 שני ביום

חומר רקע בנושא החוק נמצא   .שנייה ושלישיתהכנה לקריאה  -של חה"כ אלון שוסטר  2024-מיקוד לאומי, התשפ"ה

 .פה

  חוק המועצה הצעת וועדת כלכלה בנושא:  , דיון ב(במקום הישיבה שבוטלה) , בצהריים 12:00בשעה   10/3  שניביום

 .2025-דחיית ביטול התכנון בענף ההטלה(, התשפ"ה -והוראת שעה( )תיקון  18לענף הלול )ייצור ושיווק( )תיקון מס' 

 .פהחומר רקע בנושא נמצא 

 

, לאחר ששימשה עד לאחרונה משרד החקלאות ובטחון המזון למשנה למנכ"למונתה השבוע ש מור-לנטלי ברודנר ברכות

 כל המשימותב פורה שיתוף פעולהה החדש ומצפים לאנו מאחלים לה הצלחה רבה בתפקידכראש מטה מנכ"ל משרד. 

 שלנו.  המשותפות

החטופים חזרה בביתם, בריאים ושלמים וחזרתם הביתה בשלום של כלל החיילים, של  59בתקווה לראות את כל שאר 

בנוסף אנחנו מאחלים שיבה קלה ונעימה מהצפון, ושמדינתנו האהובה תדע בשורות טובות וימים שקטים.  מהדרום  המפונים

 לתושבי הצפון שפונו מבתיהם בזמן המלחמה  והחלו לשוב לביתם .

  

 אורי    דורמן                                                                                                                                        

 ות חקלאי ישראלמזכ"ל התאחד                                                                                                      

 

 

 יו"ר התאחדות חקלאי ישראל -עמית יפרח  :העתק          
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